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Z A P I S N I K 

sa četvrte sjednice Odbora za bezbjednost i odbranu 
Skupštine Crne Gore 

održane 31. januara 2013. godine 
 
 
 
     Sjednica je počela u 10 sati i 10 minuta. 
 
 Predsjedavao je Mevludin Nuhodžić, predsjednik Odbora. 
 Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Milutin Simović, Radivoje Nikčević, Obrad 
Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, Suljo Mustafić, Predrag Bulatović, 
Nebojša Medojević, Andrija Mandić, Velizar Kaluđerović, Vasilije Lalošević, Zoran 
Miljanić i savjetnik u Odboru, Slaviša Šćekić. 
 
 Po pozivu, sjednici su  prisustvovali v.d. direktora Uprave policije, dr Božidar 
Vuksanović, pomoćnik direktora u Sektoru kriminalistike Vojislav Marković, pomoćnik 
direktora u Sektoru granične policije Vesko Vukadinović, pomoćnik direktora u Sektoru 
policije opšte nadležnosti Nikola Janjušević, pomoćnik direktora u Sektoru za ljudske 
resurse Slobodan Filipović i rukovodilac Odjeljenja za planiranje, razvoj i analitiku Rajo 
Ljumović. 
  
 Shodno ranije podnijetom zahtjevu, sjednici je prisustvovala predstavnica Instituta 
»Alternativa«, Dina Bajramspahić. 
 

Nakon uvodnog obrazloženja, za sjednicu je jednoglasno utvrđen sljedeći  
 

        D N E V N I  R E D: 
 

1. RAZMATRANJE IZVJEŠTAJA O RADU UPRAVE POLICIJE I STANJU 
BEZBJEDNOSTI U 2011. GODINI 

2. GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU ODBORA ZA 2012. GODINU 

3. TEKUĆA PITANJA 

 
Prije prelaska na raspravu o tačkama dnevnog reda, predsjednik Odbora je 

podsjetio na član 6 stav 2 Zakona o parlamentarnom nadzoru u oblasti bezbjednosti i 
odbrane kojim je propisano da su sjednice Odbora po pravilu zatvorene za javnost, a 
mogu biti i otvorene, odlukom većine prisutnih članova Odbora, u skladu sa zakonom, 
nakon čega su članovi Odbora jednoglasno donijeli odluku da četvrta sjednica bude 
otvorena za javnost. 
 
 Predsjednik Nuhodžić je podsjetio i na dogovor sa prve sjednice Odbora u pogledu 
audio snimka toka sjednice, koji predlog je jednoglasno podržan. 
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Prva tačka dnevnog reda: RAZMATRANJE IZVJEŠTAJA O RADU UPRAVE 
POLICIJE I STANJU BEZBJEDNOSTI U 2011. GODINI 

Uvodno obrazloženje o prvoj tački dnevnog reda dao je v.d. direktora Uprave 
policije, Božidar Vuksanović i istakao da je bezbjednosna situacija u Crnoj Gori po svim 
parametrima bila povoljna u izvještajnom periodu. Članovi Odbora su upoznati sa 
realizacijom prioriteta u 2011. godini, koji su se odnosili na očuvanje bezbjednosti i 
sigurnosti građana i njihove imovine, sprečavanje i otkrivanje krivičnih djela 
organizovanog kriminala i korupcije, rasvjetljavanje teških krivičnih djela, sprečavanje 
krijumčarenja i zloupotrebe opojnih droga i poboljšanje stanja bezbjednosti u saobraćaju. 
Obezbjeđenje državne granice,  sprečavanje ilegalnih prelazaka, zaštita štićenih ličnosti i 
objekata od posebnog značaja, obezbjeđenje brojnih manifestacija i javnih skupova, 
učešće u otklanjanju posljedica elementarnih nepogoda, traganje i spašavanje lica, 
pružanje pomoći drugim državnim organima i institucijama takođe su bili prioritet u radu 
Uprave policije u izvještajnom periodu, u kom su realizovane i određene preporuke iz 
Izvještaja Evropske komisije o napretku Crne Gore čime je dat značajan doprinos 
stvaranju uslova za početak pregovora sa Evropskom unijom. Aktivnosti operativnih 
struktura Uprave policije doprinijele su ostvarenju dobrih rezultata u svim oblastima rada, 
čime je u dužem periodu zadržan kontinuitet povoljnog stanja bezbjednosti, što svrstava 
Crnu Goru u jednu od najbezbjednijih destinacija u Evropi. U izvještajnom periodu 
ostvaren je strateški cilj zaustavljanja trenda rasta i smanjenja štetnih tragičnih posljedica 
u oblasti bezbjednosti saobraćaja na putevima i pored enormnog povećanja broja vozila i 
lica koja borave ili tranzitiraju kroz Crnu Goru, poboljšan je nivo bezbjednosti, a broj 
poginulih lica bio je manji od prosjeka zemalja Jugoistočne Evrope. Kroz program 
„Policijac u zajednici“ unaprijeđen je preventivni rad policije, kao i saradnja sa građanima 
i drugim nadležnim institucijama. Granična policija je realizovala planirane aktivnosti na 
kontroli i nadzoru državne granice. U sadejstvu sa kriminalističkom policijom i drugim 
organizacionim jedinicama policije, operativno je djelovano na sprečavanju i otkrivanju 
prekograničnog kriminala, ilegalnih migracija, kretanja ili boravka stranaca i rješavanja 
drugih bezbjednosnih zadataka. Nije registrovan nijedan granični incident, dok je broj 
povreda državne granice značajno manji. Elektronski nadzor državne granice na 
Jadranskom moru, Skadarskom jezeru i rijeci Bojani je unaprijeđen, čime su stvoreni 
uslovi za uspješno suzbijanje i sprečavanje bezbjednosnih rizika u crnogorskom 
akvatorijumu i priobalju. Implementacijom sporazuma, protokola i memoranduma o 
saradnji, poboljšana je saradnja i razmjena informacija sa graničnim policijama u 
okruženju. U skladu sa obavezama iz Sporazuma o readmisiji prihvaćeno je 127 i predato 
46 stranih državljana na teritoriji Crne Gore, 283 strana državljanina zatečena su bez 
putnih isprava, a po potjernicama je pronađeno 249 vozila. Preduzete aktivnosti u borbi 
protiv kriminala rezultirale su povoljnim stanjem u ovoj oblasti, a u odnosu na 2010. 
godinu zabilježeno je smanjenje kriminala za 12%, a stopa kriminala od 10% jedna je od 
najmanjih u Evropi. Na petogodišnjem nivou, broj krivičnih djela smanjen je za oko 
33,6%. Nadležnim tužiocima je podneseno 5 200 krivičnih prijava, kojima je procesuirano 
5 067 lica zbog osnovane sumnje da su izvršila krivična djela. Smanjen je obim kriminala 
registrovan u oblasti opšteg kriminaliteta za 4,4%, a u oblasti privrednog kriminala za 
40%. Materijalna šteta prouzrokovana krivičnim djelima privrednog kriminaliteta po 
krivičnim prijavama iznosila je 25 miliona eura i manja je za oko 27,7% od materijalne 
štete nastale vršenjem ovih delikata u 2010. godini. Broj krivičnih djela protiv života i tijela 
smanjen je za 20%, a rasvijetljenja po nepoznatom počiniocu u ovoj grupaciji iznose 
86%. Registrovano je 21 ubistvo ili 40% više nego u 2010. godini, a od 19 ubistava sa 
nepoznatim izvršiocem policija je rasvijetlila 10, dok počinilac nije identifikovan u 
slučajevima ubistava u Budvi - Šćepanović Ivana, Bećirović Dragana i Mijatović 
Slavoljuba. Značajno je smanjen i broj ubistava u pokušaju. U strukturi krivičnih djela 
protiv polne slobode zabilježeno je smanjenje od 30%. Registrovano je i 130 krivičnih 
djela razbojništva, od kojih je rasvijetljeno 77, dok je jedno krivično djelo razbojništva sa 
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smrtnom posljedicom ostalo nerasvijetljeno. U oblasti borbe protiv organizovanog 
kriminala i korupcije, na osnovu prikupljenih operativnih podataka, kao i saradnje sa 
policijama regiona pokrenuto je više aktivnosti, koje su rezultirale podnošenjem šest 
krivičnih prijava prema Specijalnom državnom tužiocu kojima su procesuirana 73 lica 
zbog osnovane sumnje da su učinili 158 krivičnih djela sa elementima organizovanog 
kriminala. Tokom 2011. godine vođene su tri finansijske istrage i inicirano pokretanje njih 
19. U izvještajnom periodu, nadležnom tužiocu podnešeno je 96 prijava protiv 119 fizičkih 
i 8 pravnih lica, kojima je prijavljeno 121 koruptivno krivično djelo.  Pored navedenog, 
mjere i aktivnosti u cilju sprečavanja rasta ponude droge na tržištu i suzbijanje 
zloupotreba i krijumčarenja droge, bile su primarno usmjerene na otkrivanje kriminalnih 
grupa i sprečavanje organizovanog krijumčarenja droga, kao i na smanjenje dostupnosti 
droga na domaćem ilegalnom tržištu. Crnogorska policija aktivno učestvuje u više 
operativnih akcija i operacija u borbi protiv organizovanog kriminala i te aktivnosti 
realizuje u saradnji sa INTERPOL-om, policijama regiona i bezbjednosnim agencijama 
evropskih država. U izvještajnom periodu otkriveno je 307 krivičnih djela u vezi sa 
opojnim drogama i to 254 krivična djela neovlašćena proizvodnja i stavljanje u promet 
opojnih droga, od kojih 73 sa elementima organizovanog kriminala i 53 krivična djela 
omogućavanje uživanja opojnih droga. Specijalnom državnom tužiocu je podnijeto šest 
krivičnih prijava, kojima je procesuirano 73 lica za krivična djela kriminalno udruživanje, 
stvaranje kriminalne organizacije i neovlašćena proizvodnja, držanje i stavljanje u promet 
opojnih droga izvršenih na organizovan način. Zbog osnovane sumnje da su počinili ova 
krivična djela nadležnim tužiocima podnesene su 172 krivične prijave, kojima je 
obuhvaćeno 313 lica. U 332 pojedinačne zaplijene pronađeno je i oduzeto 809 kilograma 
opojnih droga. U ostvarivanju rezultata kriminalističke policije značajnu ulogu je imao i 
Forenzički centar kroz ispitivanje i vještačenje različitih vrsta tragova krivičnih djela. U 
tom centru su učinjeni i pozitivni edukativni i materijalno-tehnički pomaci, čime je obim i 
kvalitet poslova značajno unaprijeđen. Sektor za obezbjeđenje ličnosti i objekata 
realizovao je 14 837 obezbjeđenja štićenih ličnosti i državnih organa i rezidencija, 
diplomatsko-konzularnih predstavništava i stranih štićenih ličnosti. Izvršeno je 689 
antiterorističkih pregleda, od kojih 139 biohemijskih i 550 protivdiverzionih. Specijalna 
antiteroristička jedinica i Posebna jedinica su realizovale planiranu obuku i značajan broj 
vanrednih angažovanja i asistencija operativnim službama policije na realizaciji zadataka 
sa izraženim bezbjednosnim rizikom, kao i operativnih poslova u toku turističke sezone i 
drugih aktivnosti koje su zahtijevale njihov angažman, zaključio je Vuksanović. 

 
U raspravi su učestvovali: Nebojša Medojević, Vasilije Lalošević, Mevludin 

Nuhodžić, Zoran Miljanić, Suljo Mustafić, Borislav Banović, Andrija Mandić, Velizar 
Kaluđerović, Predrag Bulatović i Obrad Mišo Stanišić.  
 

Član Odbora, Nebojša Medojević je istakao da ključni prioritet Demokratskog 
fronta predstavlja početak pregovora sa Evropskom unijom u poglavljima 23. i 24, 
ocijenivši ulogu Uprave policije, Tužilaštva, Agencije za nacionalnu bezbjednost i 
pravosudnih organa krucijalnim u ovom procesu. Poslanik je ukazao na nalaz Evropske 
komisije u kom se navodi da je u Crnoj Gori registrovan politički uticaj organizovanog 
kriminala, ističući da su šefovi organizovanih kriminalnih grupa pošteđeni zakonskih 
normi, te da isto predstavlja sivu zonu crnogorskog pravnog poretka. U nastavku je 
istakao da građani još uvijek nemaju kompletnu spoznaju da bezbjednost predstavlja 
javno dobro i da pravna država jeste fundamentalni, univerzalni i temeljni princip svakog 
demokratskog društva. Poslanik Medojević je apostrofirao da borba protiv organizovanog 
kriminala ima za cilj poboljšanje životnog standarda građana i stabilnost države Crne 
Gore, kao i da ista predstavlja najvažniji politički prioritet u djelovanju Demokratskog 
fronta. Dalje je naglasio da članovi Odbora prilikom razmatranja Izvještaja o radu Uprave 
policije i stanju bezbjednosti u 2011. godini očekuju političku odgovornost i sprovode 
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demokratsku parlamentarnu kontrolu i nadzor. Shodno navedenom, istakao je da je 
izvještajni period obilježila konfuzija u bezbjednosnom sektoru, prouzrokovana aferom 
„Listing“, te da nije došlo do hapšenja lica za kojima su raspisane međunarodne 
potjernice. Poslanik Medojević je naglasio da postoje osnovane sumnje da dio 
bezbjednosnog sektora ne radi isključivo u funkciji države, već  da isti svojim djelovanjem 
pomaže u obavljanju kriminalnih poslova na štetu građana Crne Gore. U nastavku je 
ukazao da je pomenuta afera pokazala da sistem bezbjednosti u Crnoj Gori nema 
integritet, te da su određeni politički, kriminalni i bezbjednosni klanovi u stanju da 
zloupotrebe  resurse policije i Agencije za nacionalnu bezbjednost u svrhu političkih 
obračuna i  eliminacije određenih bezbjednosnih struktura ili diskreditacije nekih političkih 
ličnosti. Demokratski front će do razrješenja afere „Listing“ istu tretirati kao kreiranu i 
implementiranu iz bezbjednosnih i političkih struktura protiv svojih neistomišljenika, 
istakao je poslanik Medojević. Govoreći o aferi „Balkanski ratnik“ ocijenio je da postoji 
potreba za zaštitom potencijalnih svjedoka u ovom postupku i istakao da se ista ne vrši, 
navodeći u prilog tome nedavne likvidacije nekolicine osumnjičenih u ovom slučaju. 
Pored navednog, interesovao se zašto nije uhapšen potencijalni saradnik odbjeglog 
Darka Šarića, Marko Pandrc za kojim je raspisana potjernica INTERPOL-a, a koji je 
tokom ljetnje sezone bio radno angažovan u obezbjeđenju budvanske diskoteke „Top 
hill“.  Poslanik Medojević je u pogledu distribucije narkotika upoznao prisutne sa apelima 
građana Demokratskom frontu da se droga javno i na poznatim lokacijama može kupiti u 
glavnom gradu. Shodno navedenom, ocijenio je da pojedini nosioci ove kriminalne 
aktivnosti imaju zaštitu u policijskoj strukturi, ističući da je zaplijena i hapšenje lica koja 
distribuiraju teške droge na niskom nivou. Ukazao je i na žalbe građana koji su zbog 
teške ekonomske situacije novac pozajmili od lica koja se bave zelenaštvom, što takođe 
predstavlja krivično djelo. S tim u vezi, interesovao se da li Uprava policije ima podatke o 
broju samoubistava ili ubistava koja imaju za motiv nerazjašnjene dužničko-povjerilačke 
odnose i sugerisao da Izvještaj o radu Uprave policije i stanju bezbjednosti za 2012. 
godinu sadrži osvrt na ovo pitanje. Poslanik Medojević se takođe interesovao da li je 
Uprava policije vršila istražne radnje o okolnostima nezakonitog poslovanja Kombinata 
aluminijuma Podgorica, kao i da li je ispitana tvrdnja ministra u Ruskoj Federaciji, Sergeja 
Šojgua da je određenom licu u Crnoj Gori dat novac u iznosu od 300 milona eura. S tim u 
vezi, uputio je na ispitivanje poslovanja firme „National Real Estate“. Pored navedenog, 
poslanik Medojević je iznio nalaze iz izvještaja „think-tank“ organizacije iz Sjedinjenih 
Američkih Država „Global Financial Integrity“ da je u periodu 2005-2011. godine iz Crne 
Gore iznijeto 6,25 milijardi dolara, interesujući se da li je Uprava policije u svom 
djelovanju sprovodila istražne radnje po ovom pitanju i ističući da isto predstavlja 
slabljenje likvidnosti budžeta, kao i ozbiljan bezbjednosni i ekonomski problem. Takođe, 
postavio je pitanje da li su sprovedene istražne radnje povodom uzimanja kredita bez 
pokrića. Poslanik Medojević se interesovao za rezultate istraga neriješenih ubistava 
Dragana Bećirovića i Ivice Šćepanovića, cijeneći da ista imaju određenu političku 
konotaciju, kao i za to da li je pokrenuta dodatna istraga povodom smrti načelnika 
Ispostave policije u Rožajama Ernada Kalača. Shodno navedenom, apostrofirao je da je 
tokom 2011. godine, u svojstvu člana Odbora za bezbjednost i odbranu bio u 
komunikaciji sa policijacima koji su tvrdili da u Centru bezbjednosti Rožaja i Berana, 
graničnoj policiji Rožaja, kao i pravosudnim organima ovog grada postoji grupacija koja 
toleriše šverc akciznih roba i narkotika iz Podgorice. Poslanik Medojević je naglasio da se 
stanje u Upravi policije u izvještajnom periodu može smatrati lošim, naročito imajući u 
vidu kadrovske promjene na rukovodećim pozicijama u ovom organu. Shodno 
navedenom, iznio je stav da Demokratski front neće podržati Izvještaj o radu Uprave 
policije i stanju bezbjednosti u 2011. godini. 

Poslanik Vasilije Lalošević se interesovao koje su partnerske policijske službe 
uputile zahtjev za listinzima pojedinih operativaca iz Agencije za nacionalnu bezbjednost, 
kao i za to da li su zahtjevi upućeni za dobijanje telefonske komunikacije nekih činovnika 
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Uprave policije. Takođe, interesovao se za razloge zbog kojih Tužilaštvo nije 
obaviješteno o istom, kao i za to da li je od ove institucije izvršena kontrola dokumenata 
Uprave policije u vezi sa listinzima o razmjeni operativnih podataka sa policijskim 
službama iz regiona. Ukoliko je bilo razmjene informacija, zatražio je podatak o broju istih 
koji su dostavljene partnerskim policijskim službama, a koje se odnose na građane Crne 
Gore i zaposlene u Upravi policije i Agenciji za nacionalnu bezbjednost. Poslanik 
Lalošević je zatražio izjašnjenje o tačnosti podatka da je u jednom od slučajeva postojala 
naznaka o krijumčarenju droge u luci Bar, te da su o njoj informisani nadležni državni 
organi ali da je u konkretnom slučaju izostala njihova reakcija. U skladu sa ranijim 
izjavama zvaničnika iz Velike Britanije interesovao se i za nivo saradnje sa partnerima iz 
ove zemlje i da li se planiraju određene akcije s tim u vezi. Podsjećajući na planove o 
formiranju specijalnih timova u Upravi policije koji će biti angažovani na slučajevima 
nerasvijetljenih ubistava, poslanik Lalošević se interesovao šta je učinjeno po konretnom 
pitanju. Takođe, zatražio je više informacija o programu zaštite svjedoka i broju 
raspisanih potjernica, kao i pojašnjenje u vezi sa informacijom iz medija da pripadnici 
Uprave policije nisu bili u mogućnosti da pronađu traženo lice i postupe u skladu sa 
sudskom odlukom u slučaju u kome je oštećeni Aleksandar Pejanović. U skladu sa 
zaključcima Odbora, poslanik Lalošević je zatražio ocjenu kvaliteta dosadašnje saradnje 
Uprave policije sa Vrhovnim državnim tužilaštvom.  

Predsjednik Mevludin Nuhodžić podsjetio je na jedan od zaključaka sa treće 
sjednice  Odbora i u skladu sa tim ukazao da o godišnjim izvještajima organa i institucija 
iz sektora odbrane i bezbjednosti treba raspravljati segmentirano, kako bi se sprovela 
suštinska rasprava i došlo do adekvatnih i efikasnih rezultata. Ocijenio je predmetni 
Izvještaj kvalitetnim i posebno važnom prikazanu činjenicu da su u 2011. godini sredstva 
prinude korišćena manje nego u ranijem izvještajnom periodu za 10,2%. U fokusu 
primjene Zakona o prekršajima i Zakona o bezbjednosti saobraćaja, predsjednik 
Nuhodžić se osvrnuo na inicijativu koju je Uprava policije uputila Ministarstvu finansija da 
se 20% iznosa naplaćenih kazni za prekršaje u saobraćaju opredijeli za opremanje 
saobraćajne policije i izrazio podršku ovom predlogu, ističući da se zalaže da ova 
konstatacija postane sastavni dio zaključaka Odbora sa ove sjednice. Takođe, podsjetio 
je na aktivnosti iz Plana parlamentarnog nadzora za 2013. godinu koje se odnose na 
predmetnu tematiku današnje diskusije.    

Član Odbora Zoran Miljanić je istakao da je Pozitivna Crna Gora posvećena 
rješavanju problema svakog građanina, između ostalog i kada se oni odnose na 
bezbjednost u saobraćaju, imovinsku sigurnost, nasilje u porodici, zloupotrebu vatrenog 
oružja, nasilničko ponašanje i druge devijacije sa kojima se stanovništvo Crne Gore 
suočava. Takođe je konstatovao trend smanjenja kriminaliteta u izvještajnom periodu u 
odnosu na ranije godine. Govoreći o teškim krivičnim djelima ubistva počinjenim u Budvi i 
cijeneći da su, u skladu sa nalazima Uprave policije, ista počinjena od strane 
profesionalaca, poslanik Miljanić je zatražio pojašnjenje zašto je procenat rasvijetljenosti 
nula i izrazio interesovanje da li je neko ovlašćeno lice odgovaralo zbog ovakvih 
rezultata. Takođe, podsjetio je na ubistvo košarkaša Ljubomira Jovanovića na Cetinju, u 
kom slučaju je počinilac razbojnik i zatražio odgovor i razloge zašto pomenuto djelo u 
ovoj opštini nije rasvijetljeno. U nastavku je podsjetio na aktuelne probleme u Republici 
Albaniji u pogledu borbe protiv uzgajanja i distribucije opojne droge skank. Imajući u vidu 
dosadašnju saradnju sa policijom susjedne države i slučajeve u kojima su osjuećeni 
pokušaji transporta ovog opijata preko granice sa Crnom Gorom, interesovao se da li je 
Uprava policije napravila procjenu o količini koja se uspijeva prokrijumčariti. U pogledu 
suzbijanja trgovine i krijumčarenja teških droga, prije svega kokaina i heroina, poslanik 
Miljanić je iznio stav da u 2011. godini nije ostvaren napredak po ovom pitanju. Dalje je 
istakao da korupcija predstavlja osnovni problem u crnogorskom društvu, što je 
potvrđeno i sa relevantnih adresa iz Evropske unije i zatražio više informacija o 
aktivnostima Uprave policije po iznijetom pitanju. Poslanik Miljanić je konstatovao 
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postojanje pozitivnih pomaka u pogledu saradnje sa policijskim partnerskim službama ali i 
ukazao da nijedna značajnija akcija nije vođena u Crnoj Gori. Takođe, interesovao se 
kada će doći do upoznavanja sa konkretnim rezultatima u radu specijalnih timova za 
nerasvijetljena ubistva. U svom izlaganju, poslanik Miljanić se osvrnuo i na nedavno 
lagerovanje dotrajalih vozila Uprave policije, kao i na smanjenje raspoloživih sredstava za 
gorivo i telefonske usluge i shodno navedenom tražio pojašnjenje da li su pomenuta 
vozila i usluge koristili operativci angažovani na poslovima borbe protiv organizovanog 
kriminala i korupcije. Poslanik Miljanić je ocijenio da na čelu Uprave policije treba da budu 
profesionalci, čiji je rad prepoznat i priznat u struci i apostrofirao stav Pozitivne Crne Gore 
da nedostaje snažna politička volja za efikasnu borbu protiv organizovanog kriminala i 
korupcije. 

Član Odbora Suljo Mustafić je ukazao da su u jednoj od dnevnih novina iznijeti i 
pogrešno interpretirani podaci predstavljeni na trećoj sjednici Odbora, na kojoj je 
razmatran Izvještaj o radu Agencije za nacionalnu bezbjendost u 2011. godini, a koja je 
bila zatvorena za javnost. Konstatovao je da rad Uprave policije u kontinuitetu bilježi 
poboljšanje u efikasnosti i istakao da Bošnjačka stranka smatra bitnim iskorakom 
angažovanje na jačanju profesionalizma u skladu sa materijalnim mogućnostima i kroz 
saradnju sa partnerskim policijskim službama u regionu. Posebno je ukazao na napredak 
u radu saobraćajne i granične policije, djelovanje policajaca u zajednici, rad na obuci i 
unapređenju ljudskih resursa u ovom organu. Poslanik Mustafić je istakao da se stopa 
kriminaliteta smanjuje ali i ukazao da nisu napravljeni značajni rezlutati u pogledu borbe 
protiv organizovanog kriminala, podsjećajući da je isto konstatovala i Evropska komisija 
za navedeni izvještajni period. Podržao je sugestije članova Odbora da treba uložiti 
dodatni napor na rasvjetljavanju teških krivičnih djela ubistva i podrobnije ispitati nove 
indicije u vezi sa smrću načelnika Ispostave policije u Rožajama Ernada Kalača, cijeneći 
da će otkrivanje činjenica u ovom slučaju povratiti povjerenje kolega iz zajednice kojoj 
pokojni pripada u rad Uprave policije. Poslanik Mustafić je ukazao na loš materijalni 
položaj zaposlenih na najodgovornijim položajima u Upravi policije zbog niskih zarada, 
lošeg imovinskog stanja, nerješenih stambenih pitanja i iznio stav da ovom pitanju treba 
pristupiti na temeljniji i posvećeniji način. Takođe, sugerisao je na poštovanje zakonskih 
odredbi u pogledu nacionalnoj zastupljenosti u kadrovskoj strukturi, sa posebnim osvrtom 
na stanje u Podgorici, Baru, Beranama, Bijelom Polju i Pljevljima.  

Poslanik Borislav Banović ocijenio je pozitivnim što se stopa kriminaliteta po svim 
segmentima u kontinuitetu smanjuje i konstatovao napredak u radu saobraćajne policije. 
Sa druge strane, istakao je da su rezultati u borbi protiv organizovanog kriminala i 
korupcije u izvještajnom periodu nezadovoljavajući i nedovoljni, naročito ukoliko se uzmu 
u obzir statistički podaci i ukaže na značaj pomenutog problema. U prilog navedenom, 
poslanik Banović je podsjetio da su pripadnici dvije kriminalne grupe živjeli i radili u Crnoj 
Gori, te da su nakon raspisivanja potjernica istu i napustili. U svom izlaganju poslanik se 
osvnuo na velike iznose koje država plaća po različitim osnovama za nadoknadu licima 
nakon oslobađajućih sudskih presuda i sugerisao da se Uprava policije u narednom 
periodu fokusira na podizanje kvaliteta ukupnog rada u cilju eliminacije pomenutih ishoda 
i ukazao da isto treba da urade i pravosudne institucije. Poslanik Banović iskazao je 
zadovoljstvo opštim trendom progresa u najvećem broju segmenata i izrazio uvjerenje da 
će se pomenuta praksa nastaviti i u narednom periodu. 

Član Odbora Andrija Mandić je sugerisao da Izvještaj o radu Uprave policije i 
stanju bezbjednosti u 2012. godini sadrži detaljan prikaz učinjenog u pogledu 
nerasvijetljenih ubistava, ne samo u izvještajnom periodu već i u prethodnim godinama. U 
skladu sa navedenim, poslanik se interesovao šta su pokazale istražne radnje u slučaju 
ubistva glavnog i odgovornog urednika dnevne novine "Dan" Duška Jovanovića, ističući 
da je za pomenuto krivično djelo identifikovan saizvršilac ali ne i ostali učesnici, prije 
svega počinilac i nalogodavac ubistva. Poslanik Mandić je istakao da predstavnici 
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opozicije, imajući u vidu činjenicu da je pokojni Jovanović bio na čelu opozicionog 
dnevnog lista, kao i opozicioni poslanik u Skupštini Crne Gore u određenom periodu, 
mogu pretpostaviti ko je nalogodavac tog ubistva i pozvao Upravu policije da sprovede 
potrebne istražne radnje, kako bi se pravno sankcionisali naručioci i izvršioci ovog teškog 
krivičnog djela. Takođe je naglasio da u Upravi policije ima profesionalaca koji na 
odgovoran način pristupaju rješavanju konkretnog slučaja ali i podsjetio da javnost Crne 
Gore ima stav da do promjene vlasti neće doći do rasvjetljavanja pomenutog ubistva. U 
nastavku je poslanik Mandić istakao važnost prosleđivanja informacija o otkrivenim 
činjenicama u spovođenju istražnih radnji povodom ubistava visokih policijskih 
funkcionera koji su se, na osnovu navoda iz štampe, bavili kontrolom određenih poslova, 
koje opozicioni predstavnici nazivaju švercom, a pripadnici vladajuće partije tranzitom 
cigareta u Crnoj Gori. Pored navedenog, zatražio je informacije o preduzetim radnjama 
na suzbijanju zelenaštva u našoj državi, ukazujući da protekla dešavanja apostrofiraju 
nužnost suočavanja sa ovim problemom, naročito ukoliko postoji povezanost pojedinaca 
zaposlenih u policijskim strukturama ili angažovanih u politici sa ovim krivičnim djelima.  

Poslanik Velizar Kaluđerović je podsjetio na presudu u postupku pred Upravnim 
sudom koji je pokrenula Socijalistička narodna partija oko nezakonitog imenovanja 
vršioca dužnosti direktora Uprave policije. Ovakav postupak Vlade Crne Gore ocijenio je 
kao namjeru slabljenja rukovodeće pozicije važnog organa u sektoru bezbjednosti. Dalje 
se interesovao za razloge nepoštovanja Zakona o budžetu Crne Gore za 2011. godinu, 
na osnovu čega je nepun milion eura nenamjenski utrošen na otpremnine oko 140 
zaposlenih u Upravi policije, podsjetivši da je isto konstatovala i Državna revizorska 
institucija u svom izvještaju. Govoreći o problemima u radu tima za rasvjetljavanje teških 
ubistava, poslanik Kaluđerović je podsjetio na nerasvijetljena ubistva od prije deset 
godina dva policijska funkcionera Gorana Žugića i Darka Belog Raspopovića, ukazavši 
na stav javnosti da su pomenuta lica imala mnogo informacija o tranzitu to jest, saglasno 
mišljenju Socijalističke narodne partije, švercu cigareta u Crnoj Gori. Poslanik je ukazao 
da su oba lica ubijena u klasičnom mafijaškom obračunu i naglasio da nevjerovatnim 
zvuči podatak da za deset godina nije otkrivena nijedna činjenica o izvršiocima i 
nalogodavcima ovih teških krivičnih djela. Dalje je istakao da u Upravi policije treba 
angažovati u radni odnos lica koja poštuju pravila i zakone struke, apostrofirajući da isti 
kriterijum treba da važi i prilikom izbora direktora ovog organa. Poslanik Kaluđerović se 
interesovao da li je sprovedena detaljna istraga i analiza u slučaju prebijanja Aleksandra 
Pejanovića, te da li su ispitana sva lica u Upravi policije koja su bila na radnim pozicijama 
u noći 31. oktobra na 1. novembar i 1.novembar na 2. novembar 2008. godine, kada je 
Pejanović boravio u Centru bezbjednosti Podgorica a kada su, kako potvrđuje nalaz 
sudsko-medicinskog vještaka, povrede i nastale. Takođe, podsjetio je da je u navedenom 
periodu, u svojstvu člana Odbora za bezbjednost i odbranu, otvorenim pismom zatražio 
informacije od tadašnjeg direktora, te da je odgovor sadržao tvrdnju da su zadobijene 
povrede kod oštećenog Pejanovića najvjerovatnije nastale na demonstracijama ispred 
Skupštine Crne Gore, organizovanim od strane opozicije, povodom Odluke Vlade Crne 
Gore o priznavanju nezavisnosti Kosova. U nastavku izlaganja, poslanik Kaluđerović se 
osrvnuo na kupovinu kampa na Zlatici i izrazio interesovanje da li v.d. direktora ostaje pri 
tvrdnji da pomenuta lokacija ne predstavlja najpovoljnije rješenje za rad Specijalne 
antiterorističke jedinice i Posebne jedinice policije, naročito imajući u vidu visinu cijene i 
postupak prodaje ovog zemljišta.  

Član Odbora, Predrag Bulatović je ukazao da Odbor ne snosi odgovornost za 
kašnjenje u razmatranju Izvještaja o radu Uprave policije u 2011. godini, te podsjetio na 
postojanje političkih razloga u konkretnom slučaju, kao i na postupak usvajanja Zakona o 
unutrašnjim poslovima, te reakcije koje je proizveo postupak imenovanja vršioca dužnosti 
direktora Uprave policije. U nastavku je zatražio informaciju da li je prethodni ministar 
unutrašnjih poslova dostavio odgovarajuće podatke Vrhovnom državnom tužilaštvu u 
kontekstu izjave bivšeg direktora Veselina Veljovića da se zbog medijske harange neće 
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kandidovati za novu rukovodeću poziciju Uprave policije. Poslanik Bulatović je podsjetio 
na izradu Mape organizovanog kriminala u 2011. godini i ocijenio potrebnim da se članovi 
Odbora upoznaju sa njenim sadržajem na jednoj od narednih sjednica, zatvorenih za 
javnost. Takođe je iznio stav Demokratskog fronta da i pored konstatacije Evropske 
komisije o postojanju političkog uticaja organizovanog kriminala u Crnoj Gori ne postoji 
dovoljna politička volja za borbu sa ovim problemom. Poslanik Bulatović je ukazao da 
Izvještaj ne sadrži podatke o rezultatima tužilaštva i sudstva nakon podnešenih prijava, 
informacije ko je pogrešno obavio zaduženja, naročito imajući u vidu iznose isplaćenih 
odšteta, cijeneći da će se jasnim prikazom cjelokupne strukture dobiti odgovor na pitanje 
kolika je tzv. siva zona kriminaliteta. Takođe, podsjetio je na nedostatak koordinacije i 
saradnje između Uprave policije i Vrhovnog državnog tužilaštva, koja je eskalirala u 
slučaju "Balkanski ratnik", te izazio interesovanje o eventualnim promjenama u datim 
relacijama tokom izvještajnog perioda i zatražio informacije o sprovedenim radnjama 
povodom afere "Telekom" u 2011. godini, ističući da je aktivnostima Uprave policije ovaj 
slučaj arhiviran, a potom opet pokrenut na inicijativu Vrhovnog državnog tužilaštva. 
Poslanik Bulatović je istakao da treba dostaviti detaljnije informacije i o tri nerasvijetljena 
ubistva, koja su se desila u Budvi u 2011. godini i ukazao da su postojale okolnosti da su 
određene kriminalne ličnosti bile likvidirane na dan početka primijene mjere tajnog 
nadzora. Takođe, interesovao se za detaljnije informacije o rezultatima u borbi protiv 
korupcije i istakao da Odbor u okviru raspoloživih mogućnosti treba da podstakne Upravu 
policije na ispunjavanje kriterijuma u procesu pregovaranja za poglavlja 23. i 24. Poslanik 
Bulatović je podsjetio da je u Izvještaju konstatovano smanjenje djela privrednog 
kriminala za 40% i ocijenio navedeni podatak netačnim. 

Poslanik Obrad Mišo Stanišić je istakao da su članovi Odbora imali priliku da se 
upoznaju sa sveobuhvatnim pregledom realizovanih aktivnosti Uprave policije u 2011. 
godini, ocijenivši da Izvještaj predstavlja kvalitetan materijal sa jasnim prikazom 
urađenog, kao i planiranih aktivnosti za naredni period. Shodno navedenom, poslanik 
Stanišić je istakao da će Demokratska partija socijalista podržati predmetni Izvještaj i 
ukazao na potrebu vođenja diskusije na sjednicama Odbora o suštinskim i tematskim, a 
ne političkim pitanjima. Dalje je ukazao da je većina članova Odbora, predstavnika 
opozicionih partija, praktično prepričala diskusiju sa zatvorene sjednice, na kojoj je 
razmotren Izvještaj o radu Agencije za nacionalnu bezbjednost u 2011. godini. U 
nastavku izlaganja, ocijenio je da ne stoji konstatacija predstavnika opozicije i 
parafraziranje ocjena Evropske komisije o napretku Crne Gore na putu evropskih 
integracija, naročito kada su organizovani kriminal i korupcija u pitanju, cijeneći da u tako 
interpretirane stavove ne vjeruje ni crnogorska, ni međunarodna javnost, naročito ako se 
uzmu u obzir izjave predstavnika Evropske unije i evropskih parlamentaraca na 
Parlamentarnom odboru Evropske unije i Crne Gore za stabilizaciju i pridruživanje. 
Poslanik Stanišić je konstatovao da problem postoji ali i apostrofirao da Crna Gora 
predstavlja lidera u regionu u borbi protiv ove pošasti. Takođe, istakao je da u rješavanju 
afere "Balkanski ratnik" svaka involvirana strana treba da djeluje u skladu sa opsegom 
nadležnosti, naročito u slučajevima kada postoje indicije da su državljani određenih 
zemalja u sprezi sa pojedinim licima iz vlasti došli do ogromnog kapitala i imovine. 
Poslanik Stanišić je ocijenio da iznošenje stavova na štetu sopstvene države ima za cilj 
zaustavljanje stranih investicija u Crnoj Gori. U nastavku je izrazio očekivanje da će 
Uprava policije u narednom periodu ostvariti bolje rezultate u odnosu na 2011. godinu i 
time doprinijeti nastavku pozitivnog trenda u svom radu. Poslanik je ocijenio da u Crnoj 
Gori postoji odlučan stav da se protiv organizovanog kriminala i korupcije ali i svih drugih 
vidova kriminalnog ponašanja bori na najefikasniji i najbolji mogući način i apostrofirao da 
je nemoguće osporiti postojanje snažne političke volje da se ta svjetska pošast svede na 
najmanju moguću mjeru.    
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Odgovarajući na pitanja članova Odbora, v.d. direktora Uprave policije Božidar 
Vuksanović apostrofirao je da kriminal predstavlja univerzalnu pojavu protiv koje se organ 
na čijem je čelu odlučno borio, što će činiti i u narednom periodu, ističući da je 
bezbjednost građana misija i moto djelovanja Uprave policije. Takođe, istakao je da 
sistem bezbjednosti mora da bude regionalnog i globalnog karaktera i upoznao poslanike 
sa aktivnostima Uprave policije i saradnjom sa policijama regiona tokom turističke sezone 
i istakao da se u navedenom periodu nije desio nijedan incident koji se odnosio na krvne 
delikte, niti jedno krivično djelo po nepoznatom počiniocu koje nije rasvijetljeno. U 
kontekstu preventivnog djelovanja u suzbijanju kriminalnih ponašanja u društvu 
g.Vuksanović je ukazao na značaj projekta „Policajac u zajednici“, upoznao članove 
Odbora sa sprovedenim aktivnostima granične policije i istakao da je saradnja Uprave 
policije i Vrhovnog državnog tužilaštva na visokom nivou. Istakao je da je Odjeljenje za 
suzbijanje organizovanog kriminala, korupcije, terorizma i ratnih zločina Vrhovnog 
državnog tužilaštva, povodom smrti načelnika Ispostave policije u Rožajama Ernada 
Kalača, zatražilo dodatne informacije od Uprave policije te da su iste proslijeđene 
nadležnima. Takođe, podsjetio je da je slučaj povodom navodnog prebijanja Aleksandra 
Pejanovića u sudskoj proceduri. V.d. direktora Uprave policije je potvrdio odlučnost u 
radu i govorio o aktivnostima specijalnih timova za rasvjetljavanje teških krivičnih djela 
ubistva ali i istakao da kod rasvjetljavanja krvnih delikata vrijeme smanjuje mogućnost 
iznalaženja materijalnih dokaza. Ocijenio je da materijalni položaj zaposlenih u Upravi 
policije treba da bude poboljšan ali i istakao da se rad lica zaposlenih na operativnim 
poslovima ne smije ograničiti nedostatkom materijalnih sredstava i ukazao da aktivnosti 
treba, između ostalog, usmjeriti i na izradu projekata kako bi se obezbijedila sredstava iz 
IPA fondova. Ocijenivši da bi idealan prostor za rad Specijalne antiterorističke jedinice i 
Posebne jedinice Uprave policije bila kasarna u Danilovgradu, Vuksanović je istakao da 
postojeći kamp na Zlatici zadovoljava potrebe, ne želeći da ulazi u procjenu kvaliteta 
sprovedenih procedura prilikom sklapanja kupoprodajnog ugovora. Takođe, ukazao je da 
se prije hapšenja određenog lica moraju ispoštovati standardi, procedure, materijalni 
dokazi i pretpostavke. Pored navedenog istakao je da Mapa organizovanog kriminala 
može biti predmet razgovora na sjednici Odbora ali i istakao da ista predstavlja operativni 
policijski dokument koji iz objektivnih razloga ne bi smio biti izložen javnosti. U pogledu 
afere "Telekom", saopštio je da je Uprava policije postupila po nalogu Tužilaštva i istom 
dostavila sve tražene podatke. Takođe, ukazao je na problem sajber kriminala i istakao 
da istražne radnje povodom afere "Listing" nisu stornirane, te naglasio da u konkretnom 
slučaju Uprava policije aktivno sarađuje sa Vrhovnim državnim tužilaštvom. U toku 
izlaganja, Vukasnović je apostrofirao da će sugestije Odbora biti smjernice u izradi 
akcionih planova i programa rada Uprave policije.  

Po okončanju rasprave Odbor je, na osnovu člana 21 Zakona o parlamentarnom 
nadzoru u oblasti bezbjednosti i odbrane, većinom glasova usvojio 

 

I Z V J E Š T A J 

o 

RAZMATRANJU IZVJEŠTAJA O RADU UPRAVE POLICIJE  

I STANJU BEZBJEDNOSTI U 2011. GODINI 

sa sljedećim 

Z A K LJ U Č C I M A: 

1. Odbor cijeni da je Uprava policije  u posmatranom periodu realizovala sve obaveze 
predviđene Programom Vlade i Planom rada Uprave policije za 2011. godinu, čime je 
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pružen profesionalni doprinos obezbjeđenju stabilnog bezbjednosnog ambijenta u 
Crnoj Gori, te da su prioritetne aktivnosti Uprave policije bile usmjerene na dalju 
implementaciju savremenih policijskih praksi i metoda rada država članica Evropske 
unije; 

2. Odbor posebno značajnom cijeni činjenicu da je u Crnoj Gori, u izvještajnom periodu, 
smanjen obim kriminala i dostignuta najmanja stopa kriminaliteta u Evropi. Odbor 
insistira na permanentnom i odlučnom djelovanju Uprave policije u borbi protiv 
organizovanog kriminala i korupcije i intenzivnoj saradnji sa nadležnim organima iz 
ove oblasti, posebno uvažavajući sadržaj preporuka Evropske komisije za pristupanje 
Crne Gore Evropskoj uniji;  

3. U kontekstu sugestija ranije upućenih Upravi policije, Odbor uočava poboljšano stanje 
bezbjednosti na putevima i zaustavljanje trenda rasta i smanjenje štetnih i tragičnih 
posljedica u oblasti bezbjednosti saobraćaja na putevima i insistira na nastavku 
aktivnog i intenzivnog djelovanja saobraćajne policije kroz realizaciju planiranih akcija 
i kampanja, radi obezbjeđenja stabilnog bezbjednosnog ambijenta;  

4. Odbor uočava nezadovoljavajuće stanje u oblasti prekršajnog postupka u 
izvještajnom periodu i insistira na preduzimanju mjera i aktivnosti koje bi imale za cilj 
urgentno popravljanje nivoa operativnosti i efikasnosti rada, posebno uvažavajući 
značaj referata i njegove dalekosežne posljedice;  

5. Odbor upućuje sugestiju Ministarstvu finansija Vlade Crne Gore za sagledavanje 
mogućnosti za uvažavanje zahtjeva Uprave policije u kontekstu opredjeljivanja 
određenog iznosa od naplaćene novčane kazne za prekršaje, koje rješenje je u 
uporednoj praksi pokazalo veoma dobre rezultate; 

6. Odbor je pozitivno ocjenio unaprjeđenje međunarodne policijske saradnje, sa 
posebnim osvrtom na zaključene bilateralne sporazume tokom 2011. godine i 
uključenje u značajne međunarodne bezbjednosne organizacije, strateške i 
operativne projekte; 

7. Odbor cijeni neophodnom potrebu održavanja konsultativnih saslušanja o aktuelnim 
temama iz oblasti bezbjednosne politike po segmentima djelovanja Uprave policije.  

 

Za Izvještaj u cjelini glasalo je sedam poslanika: Mevludin Nuhodžić, Milutin Simović, 
Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović i Suljo 
Mustafić. Članovi Odbora Vasilije Lalošević, Velizar Kaluđerović i Zoran Miljanić podržali 
su 3, 6 i 7. zaključak Izvještaja, dok je Predrag Bulatović izrazio podršku 7. zaključku 
istog. Poslanik Nebojša Medojević nije podržao nijedan zaključak ovog Izvještaja.   

 
Druga tačka dnevnog reda: GODIŠNJI IZVJEŠTAJ O RADU ODBORA ZA 2012. 
GODINU 

 Prije prelaska na raspravu o ovoj tački dnevnog reda, predsjednik Mevludin 
Nuhodžić je podsjetio da je članom 20 stav 1 Zakona o parlamentarnom nadzoru u 
oblasti bezbjednosti i odbrane propisano da Odbor najmanje jednom godišnje podnosi 
Skupštini izvještaj o svom radu i rezultatima parlamentarnog nadzora. 

 U raspravi je učestvovao poslanik Vasilije Lalošević i iznio pozitivne ocjene u 
pogledu angažovanja službe Odbora na pripremi predloženog teksta Izvještaja.  

 Nakon sprovedene rasprave, članovi Odbora su jednoglasno usvojili Izvještaj o 
radu Odbora za 2012. godinu.  

 Za Izvještaj u cjelini glasalo je dvanaest poslanika: Mevludin Nuhodžić, Milutin 
Simović, Radivoje Nikčević, Obrad Mišo Stanišić, Luiđ Ljubo Škrelja, Borislav Banović, 
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Suljo Mustafić, Nebojša Medojević, Predrag Bulatović, Vasilije Lalošević, Velizar 
Kaluđerović i Zoran Miljanić.  

 

Treća tačka dnevnog reda: TEKUĆA PITANJA 

 
U kontekstu planiranja predstojećeg rada Odbora za bezbjednost i odbranu 

predsjednik Mevludin Nuhodžić je podsjetio da će rasprava na temu „Bezbjednost 
vazdušnog saobraćaja i vazdušnog prostora“ biti realizovana u kratkom vremenskom 
okviru.  

Potom, članovi Odbora su usvojili predloženi tekst zapisnika sa treće sjednice 
Odbora. 
 

Magnetofonski zapis toka sjednice se nalazi na CD-u i čini sastavni dio zapisnika.  
 
Pošto je iscrpljen dnevni red, predsjednik Odbora je zaključio rad sjednice. 

 
Sjednica je završena u  13 sati i 25 minuta.  

 
 
ZAPISNIK SAČINILA:  
Zorana Baćović                                                                           PREDSJEDNIK ODBORA 
                        Mevludin Nuhodžić 


